
Første møde i arbejdsgruppen om Københavnerpicnic 

Dagsorden, onsdag d. 15. marts 2023 kl. 17-19  

Deltagere fra CLU: Henrik Visbøll, Bent Christoffersen, Lotte Barfod, Preben Møller Whitt og Jette 

Philipsen. Katinka Haxthausen er med over Teams 

Deltagere fra sekretariatet: Sofie Skjøtt, Mette Rathsach, Felizia Kock 

Deltager fra TMF: Jacob Hartmann  

 

Afbud:  Ulla Skovvart, Asbjørn Kaasgaard, Jette Rosenkrantz Arendrup, Jane Lythaus 
 

 Punkt Beslutning Bemærkninger 

0 Hvem skal være tovholder for gruppen?  

 
Jette Philipsen er 

tovholder  

 

 

1 Præsentation og rammesætning for 

Københavnerpicnic ved Jakob Hartmann  

 

 

 

 Jakob fortalte om baggrunden 

for Københavner Picnic.  

 

Som udgangspunkt er 

arrangementet åbent for fri 

fortolkning indenfor de 

rammer, der er sat.  

Se de ufravigelige krav: 

Bilag 1  

 

Den økonomiske ramme er 

50.000 kr. fra TMF + 50.000 

fra CLU = i alt 100.000 kr. 

 

Tidspunktet er sat til 16-19, 

men er fleksibelt.  

 

Kernefortælling for arkitekturåret er 

Copenhagen in Common: Hvad har vi til 

fælles?  

 

Forgænger: Sharing Copenhagen 

 

Jakob fortæller, at han og TMF gerne 

ville lave noget borgerrettet og nært. 

Det blev til Københavnerpicnic med 15 

arrangementer fordelt over hele byen.  

Det er en chance for at skabe mere 

lokalt kendskab  

 

Jakob nævner, at arrangementet ikke 

nødvendigvis handler om fællesspisningen 

i sig selv, men den dagsorden og 

fortælling, CLU sætter for dagen. 

 



Kommunikation: Foregår på 

CLUs egne platforme. KK 

kommunikerer bredt ud om Den 

Store Københavnerpicnic som 

helhed.   

 

 

 

 

 

2 Hvor på Refshaleøen skal det foregå? 

 

Forslag fra Katinka:  

Pladeværkstedet - Stort lokale hvis 

det står ned i stænger, fint ude 

område med lille skov og adgang til 

vandet. Ligger Aller yderst på 

området.  

 

 

Afventer konkret placering 

før vi har snakket med mulige 

samarbejdspartnere.  

 

Jesper, ejer af Reffen 

(Street Food District) og 

Jakob, ejer af 

pladeværkstedet, inviteres 

til næste arbejdsgruppemøde 

om et muligt samarbejde.  

De bliver indkaldt hver for 

sig, hhv. den første og anden 

time på mødet.  

Til slut i mødet spørger 

arbejdsgruppen, om den 

enkelte kunne tænke sig at 

samarbejde med den anden. 

Sekretariatet kontakter.  

- Informer om, at begge 

er inviteret. 

  

 

Sekretariat kontakter 

Refshaleøens ejendomsselskab 

og informerer om 

arrangementet. Sekretariatet 

informerer om, at vi 

kontakter dem senere mhp. Et 

møde efter påske.  

Flere forslag i spil:  

 

Forslag fra Katinka:  

- Pladeværkstedet 

- God som plan B, fordi der er 

indendørs lokaler  

- Transportable barer  

- Viser gammelt skibsværft omdannet 

til noget andet 

- Egenbetaling af drikkevarer  

- Man må godt have mad med  

- Gode muligheder for inde og ude 

faciliteter 

 

Forslag fra Henrik:  

- Henrik har talt med Jesper, ejer 

af Broens Gadekøkken/Reffen etc. 

om et muligt samarbejde. 

- Forslag om at indkalde Jesper og 

Jakob til arbejdsgruppemøde, hvor 

de fortæller om, hvad de kan 

tilbyde 

- Byvandring: Kontakt 

ejendomsselskabet til at fortælle 

om området og udvalgte bygninger 

- Udnyt at indspark til Refshaleøen 

er offentliggjort  

 

Kommentarer fra Jakob:  

- Tricks til at gøre det billigere: 

At finde et sted, hvor man selv 

kan komme med maden 

- Frie rammer, hvor mad og 

drikkevarer kan medbringes, er 

godt for folks pengepung 



- Skab fortælling med ens 

samarbejder: Vi gør det for 

Christianshavn. Der kommer ikke 

til at være det store overskud, 

men en god mulighed for at gøre 

noget godt for lokalmiljøet og for 

eksponering.  

 

Forslag fra Lotte:  

- En rigtig skovtur med picnic 

 

 

3 Hvad er plan B (hvis udendørs og i 

tilfælde af regn)? 

 

Afventer  

4 Hvor mange skal spise med? (TMF 

foreslår 200-500 pers. pr. sted) 

 

Afventer 

 

Kan ikke besluttes, før vi 

har taget drøftelserne med 

samarbejdspartnere 

 

 

Drøftelse af deltagerantal ift. 

aktiviteten 

 

Henrik: Mindre antal for at give 

kvalitet til rundvisningerne  

 

Preben: Til værkstedsmødet på 

Refshaleøen var der deltagerbegrænsning 

på 200 personer.   

 

Jakob: Ikke alle der både vil være med 

til rundvisning (aktivitet) og 

fællesspisning.  

5 Hvor stor skal egenbetaling være? 

 

OBS:  

Er pris for deltagelse i 

fællesspisning fastlagt til 200 kr.?  

 

Afventer 

 

Der blev drøftet øremærket 

billetter til udvalgte 

målgrupper.  

Arbejdsgruppen tænker over, 

hvilke målgrupper, der evt. 

skal tilbydes de øremærket 

billetter.  

 

 

 

Egenbetaling er ikke fastlagt af TMF. 

Det er op til de enkelte arrangører 

 

Kommentar fra Jakob: Muligt at 

uddelegere til restauratørerne 

 

 

 

6 Hvilke(n) madleverandør ønsker vi at 

samarbejde med?  

Afventer  



7 Hvordan skal man spise? 

(langbordsmiddag, på tæpper, særlige 

omgivelser?) 

 

Enighed om borde og stole  

 

 

 

 

Kommentar fra Jakob vedr. 

pynt/udsmykning:  Hver lokation vil få 

leveret 10-12 meter genbrugt 

arkitekturårsbanner fra Rådhuspladsen. 

Banneret blæste ned under stormen Otto 

og bliver nu vasket og skåret i passende 

stykker. 10-12 meter rækker selvsagt 

ikke til alle borde – men det er det vi 
har nu ift at skabe et fælles udtryk. Vi 

er også ved at undersøge muligheden for 

miljøvenlige balloner – der 
erfaringsmæssigt giver et festligt og 

nemt genkendeligt udtryk.  

 

8 Hvad skal Christianshavns arkitektur-

aktivitet være inden fællesspisning?  

- Herunder hvilken tematik og 

format ønskes?  

Tur/vandring med Refshaleøens 

Ejendomsselskabet, som kommer 

med det faglige.  

 

Sekretariatet skal tage fat i 

Claus, udviklingschef for 

Refshaleøen Ejendomsselskab 

og inviterer ham med til et 

arbejdsgruppemøde efter 

påske.  

 

Sekretariatet taler med 

Refshaleøen Ejendomsselskab 

om muligheden for at udstille 

de offentliggjorte indspark 

til Refshaleøen.  

 

 

 

Der blev drøftet forskellige forslag og 

format for vandringen:  

 

- Rute med poster. Det bliver 

besværligt med 200 deltagere, som 

i flok skal gå rundt sammen 

 

- Se mod formatet fra Værkstedsmødet 

på Refshaleøen med grupper. 

 

- Det faglige indhold skal primært 

være om det arkitektoniske og 

historiske. Rutestop ved udvalgte 

kerne historiske bygninger. 

 

- Mulig rundviser til vandringen: 

Arkitekt, Kasper Pilemand 

 

- Evt. stop/tema på ruten: Øens 

Have, CPH Village 

 

- Flere mindre vandringer med 

forskellige temaer på forskellige 

tidspunkter. Evt. flere runder. 

Der skal være begrænset 

deltagerantal på de enkelte 

vandringer.  



 

- Udstilling af de offentliggjorte 

Indspark til Refshaleøen, som 

samtalestarter.  

 

9 Ønsker CLU at få noget bestemt ud af 

arrangementet? 

(borgerinddragelse/dialog, 

samtalesalon? 

Flere ønsker for dagen, som 

alle kunne tilslutte sig:  

 

- Der ønskes en dialog 

om, hvad der skal ske 

på Refshaleøen  

 

- Formidling af hvor 

fantastisk stedet er.  

 

- Oplysningsdag for 

borgerne – hele 
København  

 

- Videns dag for CLU, som 

vi kan bruge fremover i 

vores arbejde: Lytte 

til det faglige 

indspark  

 

- At skabe en positiv 

stemning omkring 

udviklingen af 

Refshaleøen for alle i 

bydelen  

 

 

 

 

 

11 Evt. 

 

Bemærkning fra Asbjørn: Vi kan jo også 

se dagen som en begivenhed for hele 

lokaludvalget. 

 

 

 

 

 

Der er en forventning om, at 

så mange CLU-medlemmer som 

muligt er repræsenteret på 

dagen og er synlige.  

 

 

 
  
 

 

 

 

 

 



 

Kontakt: 

Sofie Skjøtt: vh6u@kk.dk 

Felizia Kock: ki9p@kk.dk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bemærkning om tilgængelighed:  

Vi skal være OBS på parkering af 

cyklister. Tal med samarbejdspartnerne, 

hvordan dette kan struktureres.  

  

Sær transport derud for at øge 

tilgængelighed 

- Cykeltaxa?  

- Mobil transport  

 

Lokationen skal kommunikeres tydeligt 

med et ”Find vej kort/opslag”    
 

 

 

 

 

10 Fremtidige møder i arbejdsgruppen  

 

2. møde:  

23. marts kl. 15-17  

Jakob og Jesper inviteres til 

hhv. kl. 15 og 16.  

Hvis de ikke kan deltage, 

inviteres de med den 29. 

marts. 

 

3. møde:  

29. marts kl. 16-18  
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Københavnerpicnic i anledning af at København er Arkitekturhovedstad 

2023 

 

Københavner-picnic: Den 11. juni 2023 kl. 16-19.  

 

Teknik- og Miljøforvaltningens rammer og foreløbige tanker indtil nu: 

 Picnic i alle bydele plus havnen 

 Forslag på 200-500 deltagere pr. sted 

 Mulighed for bydelsgåture før middagen hvor lokale steder/aktiviteter vises frem 

 Deltagere medbringer selv service. Forvaltningen skaber en fælles identitet med bordpynt 

osv. 

Hver bydel kan regne med 50.000 kr. fra Teknik- og Miljøforvaltningen til arrangementet. 

Heraf forventes ca. halvdelen at gå til faciliteter som madtelt, borde/bænke, toiletter m.v.  

CLU har afsat 50.000 kr. til arrangementet 

Samlet budget: 100.000 kr.  

 


